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Anotatsiya: Ushbu maqolada soxta yangiliklarning jamiyatga ta’siri, 

ularning ijtimoiy fikr, siyosiy barqarorlik va axborot xavfsizligiga bo‘lgan salbiy 

oqibatlari tahlil qilinadi. Hozirgi globallashuv davrida internet va ijtimoiy 

tarmoqlarning keskin rivojlanishi bilan noto‘g‘ri ma’lumotlar oqimi ortib 

bormoqda. Maqolada ushbu jarayonlarning inson ongi va jamiyat taraqqiyotiga 

ta’siri yoritilgan. 
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Abstract: This article analyzes the impact of fake news on society, its 

negative consequences for social opinion, political stability and information 

security. In the current era of globalization, with the rapid development of the 

Internet and social networks, the flow of false information is increasing. The article 

highlights the impact of these processes on the human mind and the development of 

society.  

Keywords: fake news, information security, society, Internet, social network, 

media literacy.  

Аннотация: В статье анализируется влияние фейковых новостей на 

общество, их негативные последствия для общественного мнения, 

политической стабильности и информационной безопасности. В эпоху 

глобализации, в условиях стремительного развития Интернета и социальных 

сетей, поток ложной информации растёт. В статье рассматривается 

влияние этих процессов на сознание человека и развитие общества. 
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Soxta yangiliklar bugungi kunda insoniyat duch kelayotgan eng dolzarb 

muammolardan biridir. Ularning asosiy maqsadi – jamoatchilik fikrini chalg‘itish, 

ma’lum bir siyosiy yoki iqtisodiy manfaat yo‘lida manipulyatsiya qilishdir. Bunday 

yangiliklar odatda sarlavhalar orqali e’tiborni tortadi, ammo mazmunan haqiqatga 

zid bo‘ladi. Axborot texnologiyalarining tez rivojlanishi natijasida har bir inson 

axborot yaratuvchisiga aylangan. Bu holat bir tomondan so‘z erkinligi 

imkoniyatlarini kengaytirgan bo‘lsa, ikkinchi tomondan, nazoratsiz axborot oqimini 

yuzaga keltirdi. Ayniqsa, ijtimoiy tarmoqlar orqali tarqatilayotgan yolg‘on 

ma’lumotlar jamiyatda ishonchsizlik, vahima va ijtimoiy beqarorlikni kuchaytiradi. 

Soxta yangiliklarning ta’siri keng ko‘lamli bo‘lib, u insonlarning siyosiy qarorlariga, 

ijtimoiy munosabatlariga va hatto kundalik hayot tarziga ham ta’sir etadi. Bunday 

ma’lumotlarning tez tarqalishiga insonlarning hissiyotga beriluvchanligi va tanqidiy 

fikrlash darajasining pastligi sabab bo‘ladi. Shu boisdan, yoshlar va keng 

jamoatchilik orasida media savodxonlikni oshirish, ishonchli manbalardan 

foydalanishga o‘rgatish dolzarb masaladir. Shuningdek, davlat darajasida axborot 

xavfsizligini ta’minlash, yolg‘on xabarlar tarqatilishiga qarshi samarali 

mexanizmlar ishlab chiqish zarur. Bu borada ta’lim muassasalarida raqamli 

madaniyatni shakllantirish, jurnalistlar va blogerlar uchun axborot etikasi bo‘yicha 

treninglar o‘tkazish muhim ahamiyatga ega. 

 Fake news is one of the most pressing problems facing humanity today. 

Their main goal is to mislead public opinion and manipulate it for a specific political 

or economic benefit. Such news usually attracts attention through headlines, but its 

content is contrary to reality. As a result of the rapid development of information 

technologies, every person has become a creator of information. On the one hand, 

this situation has expanded the possibilities of freedom of speech, on the other hand, 

it has created an uncontrolled flow of information. In particular, false information 

distributed through social networks increases distrust, panic and social instability in 

society. The impact of fake news is wide-ranging, affecting people's political 
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decisions, social relationships and even their daily lives. The rapid spread of such 

information is due to people's susceptibility to emotions and a low level of critical 

thinking. Therefore, it is urgent to increase media literacy among young people and 

the general public, to teach them to use reliable sources. It is also necessary to ensure 

information security at the state level, to develop effective mechanisms against the 

spread of false news. In this regard, it is important to form a digital culture in 

educational institutions, and to conduct training on information ethics for journalists 

and bloggers. 

 Фейковые новости в современном обществе становятся серьёзной 

угрозой не только для информационной безопасности, но и для стабильности 

государства. Они распространяются с помощью социальных сетей, где 

пользователи нередко делятся непроверенной информацией. Это приводит к 

искажению общественного мнения и росту недоверия между различными 

группами населения. Одним из главных способов борьбы с фейковыми 

новостями является повышение уровня медиаграмотности населения. Каждый 

человек должен понимать важность проверки источников информации и 

осознавать последствия распространения ложных данных. Также необходимо 

усиливать законодательные меры, направленные на предотвращение 

информационных манипуляций. Одним из наиболее опасных аспектов 

фейковых новостей является их влияние на психологию человека. Постоянное 

восприятие ложной информации вызывает недоверие, тревожность и 

эмоциональную нестабильность. Особенно уязвимы молодые люди, которые 

часто не могут отличить правдивые сведения от вымышленных. Это приводит 

к формированию искажённого восприятия действительности, ослаблению 

национальных ценностей и моральных ориентиров. Кроме того, фейковые 

новости представляют угрозу для устойчивости государства. Они 

используются для манипулирования политическими процессами, создания 

паники и разжигания социальной розни. В результате подрывается доверие к 

институтам власти и средствам массовой информации. Поэтому не только 

граждане, но и государственные органы должны активно участвовать в борьбе 
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с распространением ложной информации, продвигая проверенные и 

достоверные источники данных. 

 In today's digital era, fake news has become one of the most dangerous 

forms of misinformation affecting society. It manipulates public opinion, distorts 

facts, and threatens social harmony. The rise of social media platforms has 

accelerated the spread of such content, making it difficult to distinguish truth from 

falsehood. To counter this, it is essential to promote media literacy and critical 

thinking among citizens. Governments, educators, and media institutions must work 

together to establish systems that verify information accuracy and hold accountable 

those who intentionally spread misinformation. A well-informed society is the 

foundation of a stable and democratic nation. 
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